
Protokół Nr XVI/16     

z XVI zwyczajnej sesji Rady Gminy Grabowo, odbytej w dniu 29 grudnia 2016 r. 

w sali narad Urzędu Gminy Grabowo. 

 

Początek obrad - godzina 10.00, zakończenie - godzina 11.37. 

Posiedzeniu XVI sesji przewodniczyła Mirosława Pogorzelska - Przewodnicząca Rady Gminy, protokołowała 

Anna Świrydowicz. 

Radni obecni na sesji według załączonej listy obecności (załącznik nr 1 do protokołu).  

Goście i Sołtysi zaproszeni na sesję - według załączonych list obecności (listy obecności stanowią załączniki nr 

2 i 3 do protokołu). 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Andrzej Piętka –wójt gminy, 

2. Marek Cwalina - z-ca wójta gminy, 

3. Edyta Mosakowska - skarbnik gminy, 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku dziennego. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2017 r., 

b) organizacji wspólnej obsługi finansowej jednostek organizacyjnych zaliczonych do sektora finansów 

publicznych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Grabowo, 

c) ustalenia maksymalnych kwot dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli pobierane przez szkoły 

wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest 

przyznawane w 2017 roku, 

d) zmieniająca uchwałę Nr XV/96/16 Rady Gminy Grabowo z dnia 29 listopada 2016 r. w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

e) przyjęcia planu pracy Rady Gminy Grabowo na rok 2017, 

f) przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy Grabowo na rok 2017: 

- Komisji Rewizyjnej, 

- Komisji Gospodarczej i Finansów, 

4. Podjęcie uchwał dotyczących finansów gminy Grabowo: 

a) w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2025, 

b) w sprawie uchwalenia budżetu gminy Grabowo na 2017 rok, 

c) w sprawie zmian w budżecie gminy Grabowo na rok 2016. 

5. Zapytania i wolne wnioski. 

6. Zamknięcie sesji. 

 

P r z e b i e g  o b r a d :  

 Ad. 1. Otwarcia XVI sesji Rady Gminy Grabowo dokonała Przewodnicząca Rady Gminy -  

p. Mirosława Pogorzelska, powitała gości zaproszonych, radnych, sołtysów i wszystkie osoby przybyłe na sesję. 

Na podstawie listy obecności radnych (obecnych 14 radnych, 1 radny nieobecny usprawiedliwiony) stwierdziła 

quorum rady do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie przedstawiła proponowany porządek dzienny obrad. 

Świrydowicz Anna - inspektor ds. obsługi rady (...), w imieniu wójta gminy, zgłosiła wniosek o wprowadzenie 

poprawki w pkt.3 lit.d porządku dziennego polegającej na zmianie brzmienia zapisu tytułu uchwały.  



Innych uwag do porządku dziennego radni nie wnieśli i porządek obrad XVI sesji, po zmianie, został 

przegłosowany i przyjęty jednogłośnie, przy 14 głosach „za przyjęciem”. 

 Ad. 2. Przewodnicząca poinformowała, iż z treścią protokołu z poprzedniej sesji RG można było 

zapoznać się w pokoju obsługi rady gminy oraz na stronie BIP Urzędu Gminy Grabowo.  

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag merytorycznych do protokołu. 

 

Protokół z XV sesji RG przyjęty został jednogłośnie w zapisanym brzmieniu. 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, za 

przyjęciem protokołu w zapisanym brzmieniu głosowało 14 radnych.  

 Ad. 3a) Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii - Barbara Paliwoda (projekt uchwały stanowi 

załącznik Nr 4 do protokołu). 

Radni nie zgłosili wniosków merytorycznych do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów - p. Marek Zielonka przedstawił stanowisko Komisji 

wyrażone w opinii do projektu uchwały (opinia Nr 15/92/16 stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 

2017 r. (uchwała Nr XVI/102/16 stanowi załącznik nr 6 do protokołu).  

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, za 

przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

 Ad. 3b) Projekt uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej jednostek organizacyjnych 

zaliczonych do sektora finansów publicznych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Grabowo 

przedstawiła skarbnik gminy - E. Mosakowska (projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów przedstawił opinię Komisji do projektu powyższej uchwały 

(opinia Nr 15/93/16 stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej 

jednostek organizacyjnych zaliczonych do sektora finansów publicznych, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Grabowo (uchwała Nr XVI/103/16 stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących 

się od głosowania. 

 Ad. 3c) Projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnych kwot dofinansowania opłat za kształcenie 

nauczycieli pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i formy 

kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane w 2017 roku został zaprezentowany przez podinspektor 

Izabelę Konopka (projekt stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

M. Zielonka przedstawił opinię Komisji KGiF do projektu powyższej uchwały (opinia Nr 15/94/16 stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie ustalenia maksymalnych kwot dofinansowania 

opłat za kształcenie nauczycieli pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz 

specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane w 2017 roku (uchwała Nr 

XVI/104/16 stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących 

się od głosowania.  



 Ad. 3d) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XV/96/16 Rady Gminy Grabowo z dnia 29 listopada 

2016 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych przedstawiła i uzasadniła 

konieczność jej podjęcia inspektor UG - A. Świrydowicz (projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu).   

p. M. Zielonka, przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów przedstawił opinię Komisji do projektu 

powyższej uchwały (opinia Nr 15/95/16 stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

Żadnych wniosków ani uwag do przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Nr XV/96/16 Rady Gminy 

Grabowo z dnia 29 listopada 2016 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych (uchwała Nr XVI/105/16 stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących 

się od głosowania. 

 Ad. 3e) Przewodnicząca RG zapoznała zebranych z projektem uchwały przedstawiając plan pracy rady 

na 2017 rok (projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu).   

W trakcie przedstawiania projektu uchwały przybył radny Melaniuk Mariusz Dariusz i od tego momentu stan 

radnych obecnych na posiedzeniu XVI sesji wynosił 15 osób. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów przedstawił opinię Komisji do projektu powyższej uchwały 

(opinia Nr 15/96/16 stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy 

Grabowo na rok 2017 (uchwała Nr XVI/106/16 stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 radnych, za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących 

się od głosowania. 

 Ad. 3f) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Gospodarczej i Finansów przedstawili 

kolejno wnioski dotyczące planów pracy komisji (wnioski alternatywnie stanowią załączniki nr 19 i nr 20 do 

protokołu). 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy Grabowo na rok 2017, Komisji 

Rewizyjnej i Komisji Gospodarczej i Finansów, zaprezentowała A. Świrydowicz (projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu).   

M. Zielonka - przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów przedstawił opinię Komisji do projektu 

powyższej uchwały (opinia Nr 15/96716 stanowi załącznik nr 22 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych i uwag do przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady 

Gminy Grabowo na rok 2017 (uchwała Nr XVI/107/16 stanowi załącznik nr 23 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 radnych, za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących 

się od głosowania. 

 Ad. 4a) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2025 

zaprezentowała Skarbnik Gminy, omówiła przyjęte w niej szczegóły i poinformowała, iż WPF zaopiniowana 

została pozytywnie przez RIO w Białymstoku (projekt uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu).   

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów przedstawił opinię Komisji do projektu powyższej uchwały 

(opinia Nr 15/98/16 stanowi załącznik nr 25 do protokołu). 

p. Wójt poinformował, że na dzień 31 grudnia 2015 r. dług gminy wynosił 3,5 mln złotych, w roku 2016 nie był 

zaciągany kredyt, stąd planowany jest spadek zadłużenia. Z uwagi na planowane w przyszłym roku inwestycje 

gmina planuje zaciągnąć kredyt w wysokości ok. 2,8 mln złotych. Na obecny stan wiadomym jest, że 

pozytywnie rozstrzygnięte zostały wnioski o środki zewnętrzne na drogi Marki - Łebki Duże i Golanki.  

W ramach programu Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego „Ochrona zabytków’ złożony został 



wniosek o dotację w wysokości ok. 875 tys. zł na remont dworu Wagów, którego całkowity koszt wyniesie ok. 

1.200 tys. zł. Wniosek wstępnie został zakwalifikowany. 

Wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2017-2025 (uchwała Nr XVI/108/16 stanowi załącznik nr 26 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 radnych, 

„za przyjęciem” projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw  

i  wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 4b) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Grabowo na 2017 rok przedstawiła 

skarbnik gminy - E. Mosakowska (projekt uchwały stanowi załącznik nr 27 do protokołu).   

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów przedstawił opinię Komisji do projektu powyższej uchwały 

(opinia Nr 15/99/16 stanowi załącznik nr 28 do protokołu). 

Głos zabrał wójt gminy, który stwierdził, że na podstawie kwot przedstawionych w projekcie widać, iż gmina 

do dyspozycji ma niewielkie środki. Planowane zadania inwestycyjne oparte są głównie na możliwości 

pozyskania środków finansowych ze źródeł zewnętrznych, dlatego też złożone zostały i będą składane wnioski 

o ich pozyskanie w różnych projektach. Ponadto, pozytywną rzeczą jest fakt, iż środki funduszu sołeckiego 

przeznaczane są na przygotowanie dokumentacji wytyczenia dróg w poszczególnych sołectwach, co daje 

gminie możliwość podejmowania dalszych działań.  

Wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały radni nie zgłosili. 

W wyniku głosowania Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Grabowo na 2017 rok (uchwała Nr XVI/109/16 stanowi załącznik nr 29 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 radnych, za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych, 1 osoba głosowała „przeciw” i 1 osoba wstrzymała się od 

głosowania. 

 Ad. 4c) Projekt uchwały również przedstawiła p. E. Mosakowska szczegółowo przedstawiając część 

opisową do budżetu (projekt uchwały wraz z załącznikami stanowi załącznik nr 30 do protokołu). 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów przedstawił opinię Komisji do projektu powyższej uchwały 

(opinia Nr 15/100/16 stanowi załącznik nr 31 do protokołu). 

Do przedłożonego projektu uchwały radni nie zgłosili żadnych wniosków ani uwag. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Grabowo na 

2016 rok (uchwała Nr XVI/110/16 stanowi załącznik nr 32 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 radnych, za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i  wstrzymują-cych 

się od głosowania. 

 Ad. 6. W tym punkcie obrad Wójt gminy, poinformował o opinii urzędu skarbowego dotyczącej 

oświadczeń majątkowych za 2015 rok, złożonych przez pracowników Urzędu Gminy Grabowo. Stwierdził, że 

najczęściej popełnianym błędem jest niewskazanie czy dochód jest wspólny czy odrębny, oświadczenie 

podpisane jest podpisem nieczytelnym; w kwestii kredytów należy wykazać pozostałą do spłaty część 

zobowiązania; brak wskazania danych dot. pojazdów o wartości pow. 10 tys. zł. Wszelkich informacji 

dotyczących błędów w oświadczeniach majątkowych udziela p. Anna Sarnacka. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że wstępnie analizowała złożone przez radnych oświadczenia i 

zauważone błędy zostały wyeliminowane, niemniej jednak urząd skarbowy dopatrzył się jeszcze drobnych 

błędów, z którymi u niej można się zapoznać.  

Kolejno głos zabierali:  

- radna Konopko M.- w sprawie funduszu sołeckiego: pieniądze nie zostały uczciwie rozdysponowane, droga 

jest nieprzejezdna, mieliśmy do wykorzystania ok. 9 tys. zł i uważam, że te środki nie zostały w pełni 

wykorzystane na żwirowanie naszej drogi, gdyż, jak mnie poinformowano, wywrotka żwiru to koszt 300 zł a 

ponadto żwir ten nie nadaje się na drogi. 

Poproszono kierownika referatu p. St. Wróbla o informację dotyczącą ceny żwiru kupowanego na żwirowanie 

dróg, który stwierdził, że za wywrotkę żwiru o pojemności 18 m
3
 płaciliśmy 615 zł. 



Wójt stwierdził, że ten sam żwir na różnych drogach sprawdza się różnie. Na jednych bardzo dobrze, na innych, 

o nieco innym podłożu, nie sprawdza się, ale wszelkie poprawki w tej materii będą mogły być przeprowadzone 

dopiero na wiosnę. 

- radna Konopko M. - kiedy ruszą prace z budową oczyszczalni przydomowych? 

p. Wójt poinformował, że w miesiącu styczniu złożony zostanie wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o 

dotację, którego rozstrzygniecie nastąpi prawdopodobnie w miesiącu maju 2017 r. i wówczas rozpocznie się 

realizacja zadania. 

- Ponadto, Wójt przekazał informacje: 

a) od 2 stycznia 2017 r. ruszają dowozy obsługiwane przez FASTER, firmę, która przedstawiła ofertę z 

najniższą ceną biletów; kierowcy negocjują zatrudnienie w firmie; zakup biletów dla uczniów; w sprawach 

wynikających z dowożenia należy kontaktować się ze szkołami lub gminą; 

b) jako gmina otrzymaliśmy 45 miejsc na zimowisko w Wiśle-Malince organizowane przez KRUS  

i dofinansowywane w wysokości 750 zł do każdego dziecka, odpłatność rodziców to 150 zł, nadto gmina 

dopłaca ze swoich środków po 300 zł do każdego dziecka. Uczestnikami zimowiska mogą być dzieci rolników - 

płatników składek na ubezpieczenie społeczne rolników. 

Na koniec wystąpienia złożył wszystkim mieszkańcom gminy najserdeczniejsze życzenia noworoczne. 

W dalszej kolejności głos zabrał Radny Powiatu Kolneńskiego p. Stanisław Konopka, który złożył zebranym,  

a za ich pośrednictwem wszystkim mieszkańcom gminy, gorące życzenia noworoczne. 

Innych głosów nie było. 

 Ad. 7. Po wyczerpaniu ustalonego porządku dziennego obrad, Przewodnicząca Rady zamknęła 

zwyczajną XVI sesję Rady Gminy Grabowo. 

 

 

         Przewodniczący Rady Gminy 

   /-/ Mirosława  Pogorzelska 

Protokołowała: 

A. Świrydowicz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


